
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 25
Svatý Kopeček

Č. 8 / 2023 04. 09. 2023 / 18:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: František Prášil, Jiří Valihrach, PaedDr. Olga Němcová MBA, Stanislav Jeřábek, Ing.
Stanislav Černý, Ing. David Alt, Lucie Karasová

Omluveni: Mgr. Michal Krejčí, Petr Pudil

Hosté: Martin Pospíšil
Karel Chlumecký
Miroslav Vychodil - Městská policie Olomouc

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Jednání začalo v 18:00 hod. V úvodu schůze přivítal František Prášil přítomné členy a hosty. Bylo
konstatováno, že KMČ Svatý Kopeček je usnášeníschopná. Ověřovatelem zápisu byl určen pan Jiří Valihrach.
 
Program schůze:
1) Zastávka U Macků - informace o jednání, postup
2) Oprava propadlého obrubníku p. Beneš (prostředky z ,,estetizace")
3) Žádost o sdělení stanoviska (bytovky)
4) Parkovací systém ,,IDS Svatý Kopeček" - informace, návrhy na zlepšení
5) Zatékající voda u ,,Mexika" - žádost o opravu
6) Výměna svítidel veřejného osvětlení na Svatém Kopečku (LED)
7) Různé
 

Usnesení:
KMČ projednala návrh programu schůze a schvaluje program jednání.

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR
1) František Prášil opakovaně požádal zástupce MPO o včasné uzavření příjezdové cesty pro návštěvníky na
Svatý Kopeček na kruhovém objezdu v Samotiškách ve dnech, kdy na Svatém Kopečku je zcela naplněna
kapacita parkovacích míst. Městská policie má v takových případech požádat PČR o dočasné uzavření příjezdu
v Samotiškách na Svatý Kopeček.
Informaci o naplněnosti parkovišť je možné získat z dat nového parkovacího systému nebo od vedoucího
pracovníka obsluhy parkovišť, případně zastupce KMČ Svatý Kopeček. 
 
2) PaedDr. Olga Němcová požádala zástupce MPO o informace týkající se dlouhodobě odstaveného vozidla v
prostoru před "Boudkama".

3 Vystoupení hostů
Pan Martin Pospíšil požádal o možnost vydání tzv. Rezidentní parkovací karty opravňující parkování na nově
zpoplatneném parkovišti U Macků (Svatý Kopeček), tak jak je to možné pro rezidenty v parkovacích zónách v
Olomouci.
KMČ Svatý Kopeček považuje možnost vydání "Rezidentní" parkovací karty pro obyvatele Svatého Kopečka za
přínosné a toto projedná s provozovatelem parkovacího systému (ZOO Olomouc), případně s odpovědným
odborem. 
Pan Pospíšil dále vznesl stížnost (připomínku) k provozní době (7-20 hod.) a hodinové sazbě (40 Kč) na
parkovištích U Macků a Radíkovská. Považuje takto nastavený režim za nevyvážený vzhledem k "závorovým"
parkovištím, kde je parkovné 100,-Kč/den.
KMČ se s tímto ztotožňuje a navrhne provozovateli patřičné úpravy.



4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Starší požadavky
Zápis č. 5/2023 ze dne 15. 05. 2023: Svozové vozy TSMO - Před uzavřením
Zápis č. 5/2023 ze dne 15. 05. 2023: Náhrada uschlého stromu - Před uzavřením
Zápis č. 5/2023 ze dne 15. 05. 2023: Dopravní zrcadlo - Předáno
Zápis č. 6/2023 ze dne 05. 06. 2023: Označení ulic Svatý Kopeček - cedule - Předáno

5 Projednávané záležitosti

5.1 Zastávka U Macků-informace o jednání, postup
PaedDr. Olga Němcová a František Prášil informovali členy o uskutečněné schůzce (24.8.2023) týkající se
umístění (přemístění) nové autobusové zastávky U Macků. 
Jednání se účastnili za KMČ Svatý Kopeček PaedDr. Olga Němcová a František Prášil, za Odbor investic Ing.
Drešr- vedoucí odboru a Ing. Zubalíková - investiční technik - příprava zakázek a Ing. Staněk - dopravní
specialista.
Bylo dohodnuto: Odbor investic zadá připravu studie, která má technicky a architektonicky propojit plánovaný
projekt zahrady u Hospice a realizaci nové autobusové zastávky U Macků. Studie bude sloužit jako podklad pro
projektovou dokumentaci nové autobusové zastávky.
KMČ žádá, aby byla nová zastávka realizována (umístěna) co nejblíže k plánované zahradě s důvodu zrušení
co nejméně parkovacích míst naproti restaurace U Macků. Dále bylo řešeno, zda se má nová zastávka
projektovat jako klasická nebo pro ,,kloubové" autobusy. Studie bude zpracována pro obě varianty.
 
KMČ Svatý Kopeček dlouhodobě žádá přemístění současné autobusové zastávky, která je umístěna na zcela
nevhodném a rizikovém místě v jízdním pruhu. Vznikají zde nebezpečné situace při objíždění stojícího autobusu
s protijedoucími vozidly. Je velkým štěstím, že se  zatím nestala žádná vážná dopravní nehoda. 
KMČ považuje přemístění současné zastávky MHD a realizaci nové zastávky za prioritu a veřejný zájem.
O dalším vývoji a postupu vás budeme informovat.

5.2 Oprava propadlého obrubníku p. Beneš (prostředky z ,,estetizace")
Na základě žádosti o opravu propadlého obrubníku u nemovitosti p. Beneše (Holubova ulice) a následného
nacenění od TSMO ve výši 40 181,08,- Kč komise souhlasí s využitím prostředků z "estetizace" ve výši 30
740,31 Kč. Zbývající částka bude doložena z Odboru KMČ a DP.
 

Usnesení:
KMČ Svatý Kopeček souhlasí s využitím částky 30 740,31,- Kč z rozpočtu ,,Estetizace" na opravu propadlého
obrubníku (Holubova ulice), dle kalkulace od TSMO.

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

5.3 Žádost o sdělení stanoviska (bytovky)
KMČ Svatý Kopeček obdržela od Odboru majetkoprávního (SMOl) žádost o sdělení stanoviska k nabídce
převodu nemovité věci z vlastnictví České republiky-Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových do
vlastnictví Statutárního města Olomouce. Jedná se o parc. č. 552/1, k.ú. Svatý Kopeček. 
Vzhledem k faktu, že se jedná o pozemek, který se nachází v lokalitě "bytovek" a týká se bezprostředního okolí
bytových domů a jejich obyvatel, požádá KMČ Svatý Kopeček jednotlivé SVJ o sdělení názoru (připomínek) na
případný převod pozemku na Statutární město Olomouc. 
KMČ Svatý Kopeček se k žádosti vyjádří až po obdržení stanoviska od jednotlivých SVJ.
 

5.4 Parkovací systém ,,IDS Svatý Kopeček" - informace, návrhy na zlepšení
František Prášil informoval členy o parkovacím a navigačním systému "IDS" na Svatém Kopečku. Parkovací
systém byl předán do správy ZOO Olomouc. V průběhu zkušebního provozu byly zjištěny některé nedostatky
(poruchy), které se postupně odstraňovaly a odstraňují. Byly již zaznamenány i některé návrhy úpravy
samotného systému, ale objevily se i některé nedostatky ve smyslu řízení při různých situacích celého systému
(různé scénáře při různých situacích v průběhu provozu celého roku). Byly zaznamenány i stížnosti zaslané
obyvateli týkající se provozní doby (Radíkovská) a cenové hladiny na parkovišti u restaurace U Macků a
Radíkovská. Je dohodnuto, že po skončení letošní turistické sezóny bude provoz systému vyhodnocen a
následně (pro novou sezónu) budou návrhy a připomínky zapracovány.
Ing. Černý navrhuje posunout dopravní značku zákaz zastavení na příjezdu na Svatý Kopeček, která
znemožňuje výhled na navigační displej, který zobrazuje počet volných parkovacích míst na parkovištích.
PaedDr. Němcová navrhuje vyznačit na mapě jednotlivé parkoviště a název Parkoviště ZOO přejmenovat na
Parkoviště Darwinova z důvodu, že návštěvníci zajíždění prioritně tam - (jedu do ZOO, tak parkoviště ZOO). Již
tak dopravně vysoce vytížená Darwinova ul.  je přeplněna čekajícími auty. Na ostatní parkoviště zajíždějí až
tehdy, když až na místě zjistí, že parkoviště je obsazeno.
Budeme rádi, když nám budou obyvatelé zasílat případné návrhy nebo připomínky na zlepšení celého systému.
 
František Prášil dále informoval, že RMO rozhodla (bez přizvání KMČ Svatý Kopeček k jednání) o převedení



(odsvěření) pozemku parkoviště u Fojtství, které bylo ve správě ZŠ Kopeček na ZOO Olomouc.
V souvislosti s touto změnou a záměrem na využití plochy hřiště při plánované rekonstrukci budovy Křičkova 4 v
příštím roce, již nebude možné od 5.9. 2023 tuto plochu využívat k parkování. Provoz veřejných toalet v objektu
Křičkova 4 bude zachován. 
 

5.5 Zatékající voda u ,,Mexika" (lokalita vedle pošty) - žádost o opravu
Pan Pospíšil požádal komisi o opravu komunikace u tzv. Mexika (lokalita vedle pošty), kterou při deštích
přitéká-zatéká voda do přilehlého objektu (kůlna), kde již voda ,,vyplavila" několik cihel. Voda dále zatéká do
navazujících nemovitostí a způsobuje škody. Žádost o opravu byla předána a na místě projednána s Odborem
dopravy (p. Šulc).
KMČ Svatý Kopeček žádá o opravu.
Požadavek na opravu bude uveden v bodě "Nové požadavky"
 

5.6 Výměna svítidel veřejného osvětlení na Svatém Kopečku (LED)
KMČ Svatý Kopeček informuje obyvatele, že provozovna veřejného osvětlení a světelného signalizačního
zařízení Technických služeb města Olomouce, a.s. zahajuje výměnu moderních LED svítidel na Svatém
Kopečku. Jedná se o výměnu v celé místní části Svatý Kopeček v počtu 190 ks. Výměna bude probíhat během
září a října. Jedná se o nejnovější světla s výraznou úsporou elektrické energie, která je vyčíslena přes 80 %
proti současnému. Na každé světelné místo byl proveden výpočet osvitu.
V případě otázek kontaktujte KMČ Svatý Kopeček nebo TSMO.

5.7 Různé
František Prášil informoval:
- o plánované opravě studny u "dolního" rybníku v Radíkovské ulici. Studna bude osazena novou skruží s
betonovým krytem. Stávající pumpa bude zachována.
- o plánované realizaci nového stanoviště tříděného odpadu v ulici Darwinova. Stanoviště bude přesunuto
směrem k vjezdu na parkoviště ZOO z důvodu výstavby trafostanice, která znemožnila realizaci v původním
místě. 
- o realizaci opravy vyježděných kolejí u zastávek MHD ZOO.                                                                                 
                                                                         
PaeDr. Olga Němcová navrhuje zahájit jednání ve věci možných úprav ploch na legální odstavení vozidel
rezidentů (obyvatel) před jejich nemovitostmi.                            

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

6.1 Žádost o sdělení stanoviska (bytovky) S-SMOL/134096/2019/OMAJ/Kor
KMČ Svatý Kopeček obdržela od Odboru majetkoprávního (SMOl) žádost o sdělení stanoviska k nabídce
převodu nemovité věci z vlastnictví České republiky-Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových do
vlastnictví Statutárního města Olomouce. Jedná se o parc. č. 552/1, k.ú. Svatý Kopeček.
Vzhledem k faktu, že se jedná o pozemek, který se nachází v lokalitě "bytovek" a týká se bezprostředního okolí
bytových domů a jejich obyvatel, požádá KMČ Svatý Kopeček jednotlivé SVJ o sdělení názoru (připomínek) na
případný převod pozemku na Statutární město Olomouc.
KMČ Svatý Kopeček se k žádosti vyjádří až po obdržení stanoviska od jednotlivých SVJ.
KMČ Svatý Kopeček tímto žádá Odbor majetkoprávní o prodloužení lhůty pro vyjádření.

7 Nové požadavky

1 Zatékající voda u ,,Mexika" (lokalita vedle pošty) - žádost o opravu

Pan Pospíšil požádal komisi o opravu komunikace u tzv. Mexika (lokalita vedle pošty), kterou při deštích
přitéká-zatéká voda do přilehlého objektu (kůlna), kde již voda ,,vyplavila" několik cihel. Voda dále zatéká do
navazujících nemovitostí. Žádost o opravu byla předána a na místě projednána s Odborem dopravy (p. Šulc).

KMČ Svatý Kopeček žádá o opravu.

8 Obecné informace
Jednání bylo ukončeno ve 20:07 hodin. Příští řádné jednání KMČ Svatý Kopeček proběhne 2.10.2023 od
18:00 hodin v místnosti detašovaného pracoviště KMČ Sadové náměstí 7 (nad poštou).



III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 8 / 2023

Datum schválení zápisu: 17. 09. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
František Prášil

Zapsal/a:
František Prášil

Ověřil/a:
Jiří Valihrach


